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Victor Anag naste: 

"Poţi fi soţul fericit 
al unei mari actrite" 

Aţi fost căsătorit cu actriţa Gina 
Patrichi. Care este, după opinia 
dumneavoastră, condiţia soţu lu i  
unei actriţe celebre? 
Nu cred că experienţa unei căsătorii 
poate fi definitorie pentru cuplu l  
"actor-om obişnu it". Încl in să pre
supun că întrebarea dumneavoastră 
vizează modul în care o mare actriţă 
creează relaţii speciale în familie. Iar 
opţiunea pentru căsătoria cu Gina a 
devenit hotărîtoare prin faptul că 
personal itatea ei nu se manifesta 
doar pe scenă, ci şi în viaţa privată. 
Indiferent de cine ar fi fost soţul 
Gînei, existau premise propice unei 
căsătorii fericite şi stabile, pentru că 
era o fiinţă minunată, inteligentă, 
tandră ş i  cu un nesecat umor. 
Totodată, fusese influenţată de 
ambianta din fami l ia  în care se 
născuse· şi care era foarte unită şi 
plină de afecţiune. 
Ne-am cunoscut în urma unei întâm
plări amuzante, ce s-a dovedit a fi 
providenţială. În vara anului 1 957 mă 
aflam în bâlciul  d in  oraşul Galaţi 
când, deodată, mi-a căzut în cap un 
pantof de damă venit din direcţia 
caruselu lu i  denumit popu lar " lan
ţuri". Era pantoful Ginei. 
Devenind prieteni, a ţinut să mă 
"sensibil izeze" şi aproape în fiecare 
seară îmi citea poezii şi piese de 
teatru. Cu posi bi l ităţi le ei excep
ţionale de a nuanţa fiecare cuvânt, 
m-a ajutat să ajung la stări în care 
este mult loc pentru iubire. 
Atuul meu a fost că nu i-am cerut să 
facă gospodărie. Nici  eu nu am 
chemare pentru aşa ceva şi am 
căutat împreună soluţii pentru evi
tarea unei asemenea corvoade. Asta 
nu înseamnă că Gina nu avea multă 
grijă de cămin, mai ales după ce s-a 
născut fiica noastră, Oana. Avea idei 
fantastice pentru decorarea inte
rioară, improviza singură, cu bun
gust, d iverse obiecte care au dat o 
căldură deosebită căminului  nostru. 
Grija şi gingăşia pe care i le arăta 
Oanei au făcut şi mai tandră atmos
fera din fami l ie. 

Ca orice om cu o dotare specială 
pentru creaţie, Gina avea o patimă 
devoratoare în felu l  de a tră i .  
Datorită e i  am devenit un pasionat 
spectator de teatru, am intrat în 
anturajul unor mari regizori, actori, al 
unor personal ităţi artistice, în gene
ral; am avut ocazia să ascult opini i  
foarte interesante, într-o ambiantă 
intelectuală si pl ină, totodată, de 
umor. În această companie elevată şi 
veselă viaţa noastră s-a desfăşurat 
plăcut şi, deseori, tumultuos. 
Opinia mea este că nu trebuie să a i  
cal ităţi deosebite pentru a f i  soţul 
unei actriţe celebre; cred că reuşita 
depinde şi de înţelegerea mutuală ca 
fiecare să-si exercite profesia fără a-1 
stânjeni pe celălalt. În această pri
vinţă, am avut amândoi grijă să dăm 
prioritate vieţii profesionale; în tim
pul l iber am petrecut copios. 
Mă amuza faptul că multă lume mi  se 
adresa cu "domnule Patrichi". Tot
odată, am înţeles că un actor nu tre
buie deranjat când repetă acasă sau 
la teatru, că masa de seară se ia după 
spectacol, că, după epuizanta trăire 
de pe scenă, un artist are nevoie de 

� 

câtva timp pentru a-şi relua viaţa 
obişnuită. 
Cu aceste restricţii minore, poţi fi 
soţul fericit a l  unei mari actriţe. Cu 
condiţia ca ea să te iubească. 

Consideraţi că teatrul românesc are 
�cum aceeaşi valoare ca altădată? 
In ultimul timp am mers rar la teatru. 
Am văzut câteva spectacole fru
moase, dar mi s-a părut că pierderile 
din "generaţia de aur" au lăsat unele 
roluri neacoperite. Pe de a ltă parte, 
am asistat şi la spectacole "experi
mentale", care m-au dezamăgit. 
Relaţia spectatoru lu i  cu teatrul este 
subiectivă. Pe mine, l ipsa unor idoli, 
şi în specia l  a Ginei, precum şi 
căutarea de noi formule, nu întot
deauna bine gând ite m-au înde
părtat oarecum de sălile de specta
col. 
Rămân totuşi un iubitor de teatru, 
cunosc marea valoare a fortelor 
rămase, la care se adaugă tineri de 
perspectivă, astfel încât sper că voi 
redeveni un spectator fidel. 

M ihnea Paraschivescu 
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